
 1

 

PROTOKÓŁ Nr  XI/2015 

z XI Sesji VII Kadencji Rady Miasta Szczecinek,  

odbytej w sali konferencyjnej Urz ędu Miasta Szczecinek 

w dniu 15 czerwca 2015 r. 

 

Ustawowy skład Rady Miasta : 21 radnych.   

Nieobecna: Małgorzata Bała. 

Stan radnych: 20 osób. 
 

Sesja Rady Miasta rozpocz ęła si ę o godz. 9:00. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− oddała głos Burmistrzowi Miasta Szczecinek. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− odczytał uroczystą laudację, a następnie wręczył jej treść wraz z upominkiem – ozdobnym witrażem 

przedstawiającym herb Miasta Szczecinek –  Miejskiemu Konserwatorowi Zabytków, Panu Pawłowi 

Połomowi, który z końcem czerwca 2015 r. zakończy swą pracę w Urzędzie Miasta Szczecinek, 

− w szczególności podziękował Panu Połomowi za zasługi przy rewitalizacji Zamku Książąt Pomorskich. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− stwierdziła wymagane kworum i otworzyła sesję,  

− przedstawiła porządek sesji:                                                                                                      

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji Rady Miasta Szczecinek: z 30.04.2015r., z 18.05.2015r.  

i z 20.05.2015r. 

3. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu za 2014 rok. 

4. Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Szczecinek absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za 2014 rok. 

5. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta Szczecinek na 2015 rok. 

6. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej miasta Szczecinek na lata 2015-2025.  

7. Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Miasta Szczecinek. 

8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Wojewodą Zachodniopomorskim  

o przyjęciu do prowadzenia spraw oraz wydawania decyzji administracyjnych z zakresu ochrony zabytków 

i opieki nad zabytkami. 

9. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu „Narutowicza I” w Szczecinku.  

10. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „28 Lutego III” w Szczecinku. 

11. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Szczecinek. 
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12. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Szczecinek. 

13. Wnioski i zapytania radnych. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

Ad.2. 

Protokoły z sesji z dnia 30.04.2015r., 18.05.2015r. oraz 20.05.2015r. zostały przez Radę Miasta kolejno 

przyjęte jednogłośnie 20 głosami „za”.  

 

Ad.3. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Janusz Rautszko Przewodnicz ący Komisji Rewizyjnej: 

− przedstawił projekt uchwały, 

− poinformował, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 13.04.2015 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu za 2014 rok, natomiast na posiedzeniu w dniu 13.05.2015 r., po zapoznaniu się 

z pozytywną opinią RIO, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Miasta Szczecinek absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− odczytała fragment uzasadnienia opinii RIO w w/w sprawie, 

− rozpoczęła dyskusję. 

 

Roman Matuszak radny: 

− stwierdził, że dokumenty wskazują, że sytuacja finansowa miasta uległa znacznemu polepszeniu, 

jednak pewne szczegóły sprawozdania budzą zainteresowanie, 

− poprosił o publiczne wyjaśnienie kwestii przeznaczenia kwoty 516 tys. zł na dofinansowanie projektu 

Civitas Renaissance; wcześniejsze wyjaśnienia Komisji Rewizyjnej wskazywały na powiązanie tej 

sprawy z Komunikacją Miejską. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− w odpowiedzi wyjaśnił, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej była omawiana sprawa kosztów 

pośrednich projektu, które początkowo oszacowano na 60%, następnie po walidacji projektu należało 

wykazać środki w wysokości 20%, zgodnie z interpretacją Komisji Europejskiej, 

− omówił ideę programu Civitas Renaissance oraz jego finansowanie. 

 

Roman Matuszak radny: 

− podziękował za wyjaśnienie, 

− przypomniał historię uchwalenia budżetu i sprawozdania w 2013 roku, 
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− nadmienił, że wówczas opozycja proponowała zmiany, które nie zostały zaakceptowane przez stronę 

rządzącą, a które dotyczyły zmniejszenia rezerwy ogólnej, zmniejszenia składki na SZLOT oraz  

wykreślenia dwóch zadań inwestycyjnych, 

− dodał, że budżet został wykonany; nie jest to budżet opozycji, w związku z powyższym Klub RdS 

wstrzyma się od głosowania. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przypomniała radnemu, że obecnie rozliczamy Burmistrza z wykonania budżetu. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− dodał, że sesja absolutoryjna jest najważniejszą sesją w roku; sprawozdanie z wykonaniu budżetu jest 

aktem opisanym dokładnie, poprawki w budżecie nie mają w tym momencie żadnego znaczenia, 

ponieważ radni uchwalają obecnie zatwierdzenie sprawozdania z wykonania budżetu, 

− nadmienił, że Komisja Rewizyjna oraz RIO nie miały wątpliwości co do prawidłowości w/w  

sprawozdania, 

− przypomniał zalecenia RIO względem Burmistrza przy planowaniu budżetu, 

− dodał, że mało jest miast w Polsce, które mają takie nadwyżki w budżecie; pieniądze były racjonalnie  

i z dyscypliną wydawane, a demonizowana przez opozycję zła sytuacja finansowa, jest najlepszą  

w Województwie Zachodniopomorskim; wskaźnik zadłużenia wciąż maleje, 

− wyjaśnił, że Miasto, wykonując inwestycje, zmniejsza swoje zadłużenie, przy czym jest 

organizowanych dużo wydarzeń kulturalnych i imprez sportowych, 

− uważa, że honor opozycji nie pozwala jej na zagłosowanie „za” uchwałą. 

 

Marcin Bedka radny: 

− odczytał przemówienie, zastanawia się nad sensownością udzielenia absolutorium, nie zgadza się on 

z wykonaniem budżetu oraz z faktem, iż w momencie uchwalenia jest to nasz wspólny budżet, kolejne 

poprawki wniesione do budżetu niekoniecznie wszystkim się podobały, 

− stwierdził, że nie utożsamia się z budżetem już w momencie jego uchwalenia i niejednokrotnie  

na sesjach dawał temu wyraz, 

− nie widzi sensu nad głosowaniem nad uchwałą o udzieleniu absolutorium. 

   

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− stwierdził, że opozycja ma prawo kontestować budżet, 

− nadmienił, że jako radny nigdy nie głosował przeciwko uchwale o udzieleniu absolutorium, 

− dodał, że prawo jednoznacznie wskazuje, że powinno się zagłosować za stwierdzeniem, że budżet 

został prawidłowo wykonany, 

− uważa, że głosowanie przeciwko w/w uchwale jest absurdalne. 

 

Marcin Bedka radny: 

− stwierdził, że nie życzy sobie przerywania swojego głosu, 

− poprosił Przewodniczącą o zdyscyplinowanie wypowiedzi przedmówcy, 
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− prosi o zwracanie uwagi w tej kwestii wszystkim stronom. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− nadmieniła, że to Przewodnicząca Rady ustala porządek sesji, 

− ponadto dodała, że zawsze zwraca uwagę wszystkim radnym.  

 

Marcin Bedka radny: 

− prosi Burmistrza o zauważenie zdania opozycji, która nie będzie głosować przeciw omawianej 

uchwale, tylko wstrzyma się od głosowania. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− poprosiła radnego o merytoryczne wypowiedzi. 

 

Roman Matuszak radny: 

− nawiązując do wypowiedzi Burmistrza stwierdził, że głosowanie nad w/w uchwałą jest głosowaniem 

politycznym i to odróżnia opozycję od siły rządzącej, 

− przypomniał, że podczas głosowania opozycja wstrzyma się od głosu. 

 

Grażyna Kuszmar Przewodnicz ąca Komisji Problemów Społecznych: 

− wyjaśniła, że będzie głosować za uchwałą, ponieważ opinia Komisji Rewizyjnej i RIO w tej sprawie 

była pozytywna; poza tym kondycja finansowa jest bardzo dobra, za co powinno się podziękować 

Burmistrzowi. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− odniósł się do zastrzeżeń radnego Romana Matuszaka, który stwierdził, że wstrzyma się od głosowania  

z powodu nie wprowadzenia do budżetu zaproponowanych przez opozycję, wymienionych wcześniej 

poprawek; gdyby były one dobrymi pomysłami, na pewno byłyby uwzględnione, 

− uważa, że takie stanowisko opozycji nie ma związku przyczynowo – skutkowego,  

− w odniesieniu do rezerwy ogólnej, Burmistrz wydał mniej, niż zaplanowano; wymienił poczynione 

inwestycje, m.in. wybudowanie kładki przy Zamku, przystanku wodnego przy Trzesiece, zatoce 

Trzesieckiej, uzbrojeniu strefy SSSE i uważa, że wszystkie w/w pomysły na ich realizację były dobre, 

− nadmienił o przeznaczeniu składki dla SZLOT, 

− dodał, że przy Zamku za chwilę będą realizowane różne imprezy kulturalne i kładka spełni swoje zadanie. 

  

Małgorzata Goli ńska Radna: 

− stwierdziła, że opozycja nie kontestuje samej organizacji SZLOT – opozycja nie wie co się  

 dzieje ze składką, a wcześniejsi radni opozycji też mieli w tej sprawie wątpliwości, 

− nadmieniła, że występując z bardzo szczegółowym zapytaniem o inne źródła finansowania SZLOT 

okazało się, że są takie źródła, z których korzysta SZLOT podczas organizacji imprez. 
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Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− uważa, że nie ma w tym nic dziwnego, że organizacje zlecają zadania SZLOT; organizacje ze sobą 

ściśle współpracują, 

− dodał, że jeżeli radna Małgorzata Golińska uważa, że wydatkowanie pieniędzy przez SZLOT jest 

nieprzejrzyste, to dlaczego radni opozycji nie uczestniczą w ogólnym zebraniu Organizacji, aby to 

sprawdzić, 

− nadmienił, że raz w roku wiosną SZLOT organizuje walne zebranie, na które radni opozycji mogą 

przyjść, 

− uważa, że pieniądze są dobrze wydawane; Komisja Rewizyjna dokładnie sprawdza każdy wydatek. 

 

Małgorzata Goli ńska Radna: 

− nie myśli, że są tu jakieś chachmęty, 

− przypomniała, że uczestniczyła w takim spotkaniu SZLOT, 

− teraz wie, że SZLOT prócz pieniędzy od Miasta, otrzymuje również inne pieniądze. 

 

Marcin Bedka radny: 

− twierdzi, że Burmistrz niedokładnie się wyraził mówiąc, że nikt nie uczestniczył w zebraniu SZLOT, 

− zwrócił uwagę, że niedawno odbyło się posiedzenie otwarte Komisji Prawa, Legislacji i Porządku 

Publicznego na temat bezpieczeństwa w Mieście Szczecinek, na które byli zaproszeni wszyscy radni, 

a przyszło dwóch członków tej Komisji i dwóch zaproszonych radnych z opozycji, 

− uważa, że to wstyd, aby nie przyjść na takie posiedzenie, 

− zapytał, ilu radnych uczestniczy w tego typu posiedzeniach, gdzie można uzyskać dodatkową wiedzę 

w danym temacie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− wyjaśniła, że na zebraniu SZLOT w tym roku nie było radnej Małgorzaty Golińskiej, 

− co do obecności na przytoczonym przez radnego Marcina Bedkę posiedzeniu Komisji Prawa, nie jest 

to najlepszy przykład, ponieważ każdemu zdarza się nieobecność. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− wyjaśnił, że nie zarzuca opozycji pracowitości; uważa, że opozycja jest aktywna, 

− odnośnie posiedzenia KPLiPP, nadmienił, iż wcześniej odbyły się spotkania w Policji z radnymi osiedli, 

na które byli zaproszeni wszyscy radni oraz spotkanie organizowane przez Powiat, również  

o bezpieczeństwie w mieście; natomiast na posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Samorządności, które były w minionej kadencji dedykowane do wszystkich radnych, przychodzi tylko 

radna Małgorzata Golińska i radny Janusz Rautszko, pozostali członkowie opozycji w nich nie 

uczestniczą. 

  

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− proponuje powrócić do meritum sprawy. 
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Marcin Bedka radny: 

− powracając do projektu Civitas Renaissance, rozumie, że gdyby miasto nie przeznaczyło dla 

Komunikacji Miejskiej kwoty określonej przez Komisję Europejską, Komunikacja musiałaby oddać tę 

kwotę; ile wynosiła ta składka; uważa, że składka została umiejętnie zaksięgowana, czy dobrze 

rozumuje? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− stwierdził, że rozumowanie radnego Marcina Bedki jest poprawne, gdyby miasto teraz nie 

skompensowało tej składki, dopłaty Miasta w przyszłości byłyby wyższe, 

− dodał, że temat Komisji Europejskiej oraz rozliczeń z Komunikacją Miejską jest zakończony.  

 

Marcin Bedka radny: 

− zapytał, jak się ma wypowiedź Burmistrza do uchwały w sprawie bezpłatnych przejazdów  

dla 70-latków? czy kondycja finansowa KM jest dobra? czy może nie powinniśmy uchwalać tej ulgi? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− poprosił o jasne formułowanie pytań, 

− wyjaśnił, że Miasto posiada wysoką kwotę wolnych środków i stać je na odstąpienie od pobierania 

opłat od seniorów, pomimo faktu, że powyższa sytuacja pogarsza wynik finansowy Komunikacji 

Miejskiej, 

− przedstawił kondycję finansową w/w firmy, 

− poprosił o zakończenie dyskusji w tym temacie. 

 

Marcin Bedka radny: 

− podsumowując uważa, że zwrot składki, jaką musiała zwrócić Komunikacja Miejska, jest stratą dla tej 

firmy. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− odniósł się do celowości gospodarowania środkami finansowymi dotyczącymi projektu rewitalizacji 

Jeziora Trzesiecko. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przerywając wypowiedź przedmówcy, ponownie zwróciła się z prośbą o merytoryczną wypowiedź. 

 

Marek Ogrodzi ński Przewodnicz ący Komisji Ochrony Środowiska: 

− wyjaśnił, że na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego była szeroka dyskusja na temat 

celowości wydatkowania środków na rewitalizację Jeziora Trzesiecko, 

− przypomniał, że w tym momencie radni rozmawiają o zatwierdzeniu sprawozdania z wykonania 

budżetu, w związku z powyższym składa wniosek formalny o zakończenie dyskusji na ten temat. 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− w związku ze zgłoszonym wnioskiem formalnym dopuściła jeszcze jeden głos za tym wnioskiem oraz dwa 

głosy przeciwne, 

− ze względu na brak dalszych uwag dotyczących wniosku formalnego przystąpiła do głosowania nad nim. 

 

W  głosowaniu  jawnym  Rada  Miasta  18 głosami  „za”,  przy 2  głosach  „wstrzymał się”  zdecydowała  

o zakończeniu dyskusji nad projektem uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− zamknęła dyskusję i przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały.  

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta 15 głosami „za” , przy 5 głosach „wstrzymał się”  podjęła uchwałę: 

 

Nr XI/86/2015  

w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok oraz sprawozdania z wykonania 

bud żetu za 2014 rok 

 

Ad.4. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Janusz Rautszko Przewodnicz ący Komisji Rewizyjnej: 

− przypomniał, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 13.05.2015 r., po zapoznaniu się  

z pozytywną opinią RIO, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Miasta Szczecinek absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− powrócił do tematu celowości gospodarowania środkami finansowymi dotyczącymi projektu 

rewitalizacji Jeziora Trzesiecko. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− pouczyła radnego, że punkt „wnioski i zapytania radnych” znajduje się na końcu porządku obrad sesji 

Rady Miasta, 

− ponownie przypomniała o meritum wypowiedzi. 

 

Marcin Bedka radny: 

− zaznaczył, że opozycja nie składa wniosków do wykonania budżetu, ale ma prawo nie zgodzić się  

z jego wykonaniem, 

− nadmienił, że Burmistrz w 2005 roku, będąc radnym, wyraził się podobnymi słowami odnośnie 

celowości wydatków. 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ponownie pouczyła radnego, odczytując tytuł procedowanej uchwały. 

 

Grażyna Kuszmar Przewodnicz ąca Komisji Problemów Społecznych: 

− odczytała definicję pojęcia „absolutorium”. 

 

Roman Matuszak Radny: 

− uważa, że postępowanie Przewodniczącej prowadzi do odebrania głosu opozycji w dyskusji nad 

celowością wydatkowania budżetu. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− podkreśliła, że to nie jest sesja budżetowa, 

− chce, aby dyskusja skupiała się nad treścią procedowanej uchwały w sprawie absolutorium. 

 

Maciej Batura Zast ępca Przewodnicz ącego Komisji Rewizyjnej: 

− podkreślił, że kilkakrotnie staramy się wyjaśnić, że dyskusja, jaką prowadzi opozycja winna odbywać 

się podczas uchwalania budżetu; dziś zastanawiamy się, czy budżet jest wykonany prawidłowo,  

czy też nie. 

 

Marcin Bedka radny: 

− stwierdził, że skoro RIO wypowiedziała się pozytywnie, to po co ta dyskusja? 

 

Marek Ogrodzi ński Przewodnicz ący Komisji Ochrony Środowiska: 

− wyjaśnił, że RIO rozpatruje, czy budżet został wykonany właściwie i zgodnie z prawem,  

− proponuje, by wnioski w sprawie budżetu rozpatrzyć w przyszłości, podczas prac nad kolejnym 

budżetem. 

 

Maciej Batura Zast ępca Przewodnicz ącego Komisji Rewizyjnej: 

− wyjaśnił, że nie chce uciszać dyskusji, 

− nadmienił, że podczas spotkań Klubu PO, wypracowane zostają pewne stanowiska, które są podczas 

sesji przedstawiane. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− wyjaśniła, że odczytywany przez nią porządek obrad sesji ma na celu ustalenie, w którym momencie 

jest prowadzona dyskusja na temat poszczególnej uchwały, 

− przypomniała, że jako Przewodnicząca pilnuje porządku obrad i decyduje o tym, który z radnych  

w danym momencie może zabrać głos. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− stwierdził, że Burmistrz jest gościem podczas sesji Rady Miasta, 

− zapytał, jaką funkcję sprawuje Burmistrz na Sesji RM? 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− w odpowiedzi wyjaśniła, że Jerzy Hardie-Douglas występuje na sesji RM jako Burmistrz Miasta 

Szczecinek. 

 

Marcin Bedka radny: 

− przypomniał, że w tej chwili obraduje Rada Miasta, reszta obecnych to zaproszeni goście, 

− składa wniosek formalny o zamknięcie dyskusji nad procedowaną uchwałą, 

− zaproponował, aby zagłosować jednocześnie nad sprawozdaniem z wykonania budżetu. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− w odpowiedzi wyjaśniła, że radny Marcin Bedka nie stanowi prawa w tym zakresie. 

 

Janusz Rautszko Przewodnicz ący Komisji Rewizyjnej: 

− popiera wniosek formalny, 

− nadmienił, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej żaden z radnych nie miał żadnych pytań i uwag  

do wykonania budżetu. 

 

Roman Matuszak Radny: 

− jest przeciw w/w wnioskowi, chce dalej dyskutować. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− również jest przeciw wnioskowi. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag dotyczących wniosku formalnego przystąpiła do głosowania nad 

nim. 

 

W  głosowaniu  jawnym  Rada  Miasta  16 głosami  „za”,  3 głosami „przeciw”, przy 1  głosie  „wstrzymał się”  

zdecydowała o zakończeniu dyskusji nad projektem uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− zamknęła dyskusję i przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały.  

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta 15 głosami „za” , przy 5 głosach „wstrzymał się”  podjęła uchwałę: 

 

 

Nr XI/87/2015  

w sprawie  udzielenia Burmistrzowi Miasta Szczecinek absolutor ium z tytułu wykonania bud żetu  

za 2014 rok 
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Ad.5. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Roman Matuszak Radny: 

− zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji Budżetowo-Ekonomicznej, aby posiedzenia tej 

Komisji odbywały się po godzinie 14.00, ponieważ posiedzenia w godzinach porannych burzą jego 

porządek pracy, 

− uważa, że zwiększenie wydatków związanych w przebudową ul. Armii Krajowej jest słuszne, 

− stwierdził, że radni otrzymali dwa projekty uchwał w sprawie zmian w budżecie, prosi o wyjaśnienie, 

dlaczego zmiany nastąpiły w tak szybkim tempie, 

− popiera likwidację hali „Ślusarnia”, zapytał jakie są plany w związku z tym terenem, po wyburzeniu 

hali? 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− wyjaśniła, że godziny posiedzeń Komisji ustalane są w takich terminach, aby pasowały również 

pracownikom Urzędu Miasta, nie tylko radnym i trudno jest ustalić takie posiedzenie, biorąc pod 

uwagę tylko jedną osobę. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− wyjaśnił, że zmiana nastąpiła w ciągu tygodnia; I propozycja wynikała z kosztorysu inwestorskiego,  

w międzyczasie rozstrzygnięto przetarg, przedłożone oferty opiewały na sumy powyżej kosztorysu 

inwestorskiego, stąd II propozycja poprawki w budżecie,  

− odnośnie „Ślusarni” – nie zapadła jeszcze decyzja o wyburzeniu tej hali, były plany dotyczące remontów 

cząstkowych, których Miasto chce zaniechać, 

− w przyszłości zaplanowano w tym miejscu budowę hotelu, jeśli znajdzie się inwestor, który zakupi ten 

teren. 

 

Roman Matuszak Radny: 

− rozumie, że oferta przekracza kosztorys inwestorski, 

− w tej sytuacji są dwa wyjścia – albo zrezygnować z tej inwestycji, albo zatwierdzić wynik przetargu; 

z projektu uchwały wynika, że inwestycja będzie realizowana.   

 

Daniel Rak Zast ępca Burmistrza Miasta: 

− wyjaśnił precyzyjnie zagadnienie dotyczące realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa ulicy 

Armii Krajowej - II etap”, 

− nadmienił, że finalnie postępowanie przetargowe było wyższe niż szacowane wcześniej. 
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Marcin Bedka radny: 

− zapytał, jakich kwot dotyczy zmniejszenie planowanych środków na spłatę udzielonych poręczeń? 
 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− w odpowiedzi wyjaśnił, że po dzisiejszych zmianach będzie to kwota 1,6 mln zł, 

− dodał, że w budżecie poręczenia wpisywane są po stronie wydatków; jeśli zachodzi taka potrzeba Miasto 

korzysta z tych środków w ciągu roku, zmniejszając jednocześnie rezerwę; dokonuje się przesunięć 

środków z przeznaczeniem na realizację zadań inwestycyjnych. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− w związku z brakiem uwag, zamknęła dyskusję i przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały.  

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę: 

 

Nr XI/88/2015  

w sprawie dokonania zmian w bud żecie miasta Szczecinek na 2015 rok 

 

Ad.6. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały.  

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę: 

 

Nr XI/89/2015  

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej m iasta Szczecinek na lata 2015-2025 

 

Ad.7. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− w związku z brakiem uwag, przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały.  

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr XI/90/2015  

w sprawie zbycia nieruchomo ści stanowi ących własno ść Miasta Szczecinek 
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Ad.8. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

 Edyta Wojnicz Przewodnicz ąca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądno ści: 

− przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− zapytał jakie przygotowanie merytoryczne posiada Miejski Konserwator w kwestii ochrony drzew  

i krzewów oraz wydawania decyzji o ich wycięciu? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− w odpowiedzi wyjaśnił, że w/w decyzje są podejmowane na podstawie wniosków osób merytorycznie 

przygotowanych, 

− przypomniał, że chodzi wyłącznie o teren, który jest wpisany do rejestru zabytków. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− zapytał Burmistrza, które drzewa chce wyciąć w parku? 

 

 Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− zwróciła przedmówcy uwagę, że tak sformułowane pytanie jest insynuacją.  

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− uważa, że powyższe stwierdzenie jest insynuacją, 

− stwierdził, że nie zamierza wdawać się w dyskusję na takim poziomie z radnym Jackiem 

Pawłowiczem. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− uważa, że w takim układzie konserwator wyda wszystkie decyzje zgodne z wolą Burmistrza  

i nie będzie mu się sprzeciwiał. 

 

 Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− dopowiedziała, że radni procedują nad aneksem do porozumienia zawartego między Burmistrzem  

a Wojewodą Zachodniopomorskim, 

− nadmieniła, że Wojewoda może w drodze cesji omawiane zadania przekazać. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− wyraził przerażenie niekompetencją radnego Jacka Pawłowicza, jako jednego z czołowych ekologów 

w Szczecinku, 

− wyjaśnił, że decyzje o wycince drzew nie są kompetencjami konserwatora zabytków, 



 13

 

− omówił procedurę stosowaną w przypadku wycinki drzew, 

− nadmienił, że NIK podczas kontroli pozytywnie opisała działalność konserwatora, 

− nie rozumie postawy w/w radnego, który na początku sesji dziękował konserwatorowi za jego prace,  

a w obecnej chwili sprzeciwia się jego działalności. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− wyjaśnił, że przerażony jest wycinką drzew w Szczecinku – w latach 2010-2014 wycięto 3,5 tys. 

drzew, 

− w tym kontekście uważa, że w/w porozumienie nie jest dobrze odbierane. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− dopowiedziała, że zgodę na wycince drzew wydaje Starostwo Powiatowe, a opinia konserwatora jest 

jedynie składową takiej zgody. 

 

Małgorzata Goli ńska Radna: 

− Przewodnicząca w wypowiedzi zaznaczyła , że Wojewoda Zachodniopomorski może scedować ten 

obowiązek z Wojewódzkiego na Miejskiego Konserwatora Zabytków, 

− zapytała, czy jest to zgodne ustawą o ochronie zabytków, czy można to zmienić? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− w odpowiedzi wyjaśnił, że jest to zaopiniowane pozytywnie zarówno przez Wojewodę  

jak i Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, sprawa jest zalegalizowana, 

− dodał, że jedyną częścią niezalegalizowaną jest wpisywanie zabytków do rejestru zabytków,  

tej kompetencji Konserwator nie może przekazać do Miasta. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− uważa, że takie postępowanie jest załatwianiem spraw „za plecami”, 

− twierdzi, że wszyscy wiedzą jakie są układy i że decyzje Starosty zależą od zgody Burmistrza. 

 

 Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ad vocem przypomniała, że Starosta Krzysztof Lis nie jest członkiem Platformy Obywatelskiej  

i zapewne zdziwią go słowa radnego Jacka Pawłowicza. 

 

Marcin Bedka radny: 

− zapytał, czy w takim układzie wcześniejsze decyzje są nieważne? 
 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− w odpowiedzi wyjaśnił, że tak nie jest, natomiast w drodze kontroli zauważono, że powinno to być 

uregulowane, aby nie było zarzutów, 
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− uważa, że wypowiedzi Pana Jacka Pawłowicza powinny być poddane ocenie prawników, ponieważ  

radny zaczyna balansować na granicy, na której można będzie najprawdopodobniej podać w/w 

radnego do sądu, 

− po raz kolejny radny Jacek Pawłowicz insynuuje rzeczy, na które nie ma żadnych dowodów, zdarzają 

się decyzje odmowne Powiatu w sprawie wycinki drzew i wówczas Miasto ich nie wycina; aby była 

przejrzystość Miasto wydaje zgodę na wycinkę drzew w pasach drogowych należących do Powiatu, 

natomiast Powiat wydaje zgodę do Miasta, zawsze w oparciu o ekspertyzę konserwatora zabytków, 

− apeluje do radnego Jacka Pawłowicza o nieco wstrzemięźliwości w swych wypowiedziach oraz  

aby powstrzymał się od insynuacji co chwilę formułowanych. 

 

Roman Matuszak Radny: 

− czytając uzasadnienie do uchwały, nie rozumie sformułowania pojęcia „konserwator samorządowy”, 

prosi o wyjaśnienie. 

  

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− w odpowiedzi wyjaśnił, że w/w pojęcie jest skrótem myślowym i odnosi się do konserwatora, który 

działa w samorządzie lokalnym w Mieście Szczecinek, 

− nadmienił, że niewygodnym jest, by konserwator w Koszalinie wydawał decyzje dotyczące 

Szczecinka, dlatego dążymy do zawarcia takiego porozumienia, aby decyzje były wydawane szybciej  

i sprawniej, 

− uważa, że dzisiaj, kiedy żegnamy Pana Pawła Połoma, który rzetelnie wykonywał swoją pracę,  

insynuowanie zawarte w wypowiedziach radnego Jacka Pawłowicza, podważając jego rolę, jest 

szczególnie niesmaczne i niegrzeczne względem konserwatora.  

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− zwrócił uwagę, że Burmistrz insynuuje pewne rzeczy, 

− w swoich wypowiedziach nie odnosi się do Pana Pawła Połoma,  

− uważa, że nowy konserwator nie posiada żadnej wiedzy na temat ochrony środowiska i może być 

posłuszny radom Burmistrza. 

 

 Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przypomniała, że Urząd ma w tej chwili jednego konserwatora-Pana Pawła Połoma, 

− zarzut radnego Jacka Pawłowicza w sformułowaniu: „ile drzew zostało wyciętych”, jest podważaniem 

stanowiska konserwatora, którym do końca czerwca br., jest Pan Połom. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− zauważył, że tematem tych rozmów jest rozszerzenie kompetencji konserwatora, jeśli chodzi o park 

zabytkowy, a nie o Miasto Szczecinek. 
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Roman Matuszak Radny: 

− zaznaczył, że na forum zarówno tej Rady Miasta, jak i poprzednich Rad, zawsze formułował opinie,  

że nie należy wycinać drzew, zwłaszcza starszych drzew, które są miejscem gniazdowania ptaków 

− w związku z powyższym, jeśli niepodjęcie tej uchwały będzie służyło temu, że w Szczecinku wytniemy 

mniej drzew – będę za jej niepodjęciem. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− wyjaśniła, że uchwała nie będzie temu służyła, 

− w związku z brakiem uwag, przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały.  

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta 15 głosami „za” przy 5 „głosach „przeciw” podjęła uchwałę: 

 

Nr XI/91/2015  

w sprawie  wyra żenia zgody na zawarcie porozumienia z Wojewod ą Zachodniopomorskim  

o przyj ęciu do prowadzenia spraw oraz wydawania decyzji adm inistracyjnych z zakresu ochrony 

zabytków i opieki nad zabytkami.  

 

Ad.9. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

 Edyta Wojnicz Przewodnicz ąca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądno ści: 

− przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− w związku z brakiem uwag, przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały.  

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę: 

 

Nr XI/92/2015  

w sprawie  przyst ąpienia do sporz ądzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu „Narutowicza I” w Szczecinku . 

 

Ad.10. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

 Edyta Wojnicz Przewodnicz ąca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądno ści: 

− przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− w związku z brakiem uwag, przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały.  

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła uchwałę: 

 

Nr XI/93/2015  

w sprawie  przyst ąpienia do sporz ądzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „28 Lutego III” w Szczecinku  

 

Radni Edyta Wojnicz, Roman Matuszak i Janusz Rautszko opuścili Sesję Rady Miasta. 

Stan radnych: 17 osób. 

 

Ad. 11. Sprawozdanie Burmistrza Miasta. 

− uwag nie zgłoszono. 

 

Ad.12. Informacja Przewodnicz ącej Rady Miasta. 

− uwag nie zgłoszono, 

− Przewodnicząca poinformowała zebranych, że uczestniczyła w rozprawie sądowej, podczas której 

WSA rozpatrywał zaskarżenie uchwały dotyczącej nieprzystąpienia do referendum, 

− podkreśliła, że WSA bardzo pozytywnie ocenił pracę Komisji ds. referendum, co radny Marcin Bedka, 

jako przedstawiciel inicjatora referendum zarzucił w/w Komisji, 

− uważa, że wypadałoby, żeby radny Marcin Bedka przeprosił Komisję.  

 

Ad.13. Wnioski i zapytania radnych. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− odnośnie siłowni na Świątkach, zapytał o obiecane zainstalowanie urządzeń do ćwiczeń na starej 

części Świątek. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− w odpowiedzi wyjaśnił, że nikt nie obiecywał siłowni na starej części Świątek, 

− dodał, że siłownia przy plaży na Świątkach działa, zgodnie z deklaracją; do w/w przyrządów przy plaży 

mieszkańcy pozostałej części osiedla mogą przejść i korzystać przy okazji z pięknych widoków.  

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− uważa, że wypadałoby umiejscowić taką siłownię również na starej części osiedla, dla starszych 

mieszkańców. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− wyjaśnił, że przyrządy do ćwiczeń są stawiane na różnych osiedlach,  

− dodał, że można zawnioskować o umiejscowienie takich siłowni. 
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Małgorzata Goli ńska Radna: 

− zawnioskowała, aby w przyszłym budżecie zabezpieczyć pieniądze na postawienie w parku toalety 

wyposażonej w przewijak dla dzieci. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− w odpowiedzi wyjaśnił, że w najbliższych miesiącach będzie postawiona toaleta na wysokości  

ul. Kilińskiego, 

− dodał, że z uwagi na fakt, iż park jest zabytkowy, wybudowanie takiej toalety jest bardzo kosztowne, 

− przyznał rację radnej Małgorzacie Golińskiej, że brakuje toalet w parku. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− poinformował, że do Stowarzyszenia TERRA zgłosili się wędkarze, którzy informują o śnięciach dużej 

ilości ryb, 

− TERRA zwróciła uwagę na częstotliwość sypania siarczanu żelaza do jeziora Trzesiecko, były  

4 aeracje w 2015 roku, 

− zapytał ile takich aeracji było w ubiegłym roku? 

 

Wojciech Smolarski Kierownik Referatu Ochrony Środowiska: 

− w odpowiedzi wyjaśnił, że w 2014 roku były 3 zabiegi aeracji mobilnej z dodatkiem koagulanta, 

dodatkowo 1 zabieg napowietrzania, 

− w 2015 roku będą planowane dalsze aeracje. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− niepokoi go fakt śnięcia ryb, 

− zapytał, czy ktoś kontroluje dawkowanie aeracji; w 2013 roku pracownik Pana Podsiadłowskiego 

obsługujący aerator miał zatrucie, trafił do szpitala. 

 

Wojciech Smolarski Kierownik Referatu Ochrony Środowiska: 

− w odpowiedzi wyjaśnił, że Urząd ma wgląd w te prace, Pan Podsiadłowski informuje przed zabiegami 

aeracji o wszystkich pracach. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− proponuje, aby powołać kilka osób, które zajmą się tym problemem, 

− dodał, że Stowarzyszenie TERRA chętnie zajmie się takim zadaniem i będzie mogła uczestniczyć  

w zabiegach aeracji. 

 

Małgorzata Goli ńska Radna: 

− zapytała o ART Piknik; w mediach w lutym pojawiła się informacja, że będzie III edycja imprezy, 

następnie w kwietniu pojawiła się informacja, że Pan Staniszewski odmówił, na dniach dowiedziała 

się, że fundacja zbiera pieniądze na ART Piknik, czy odbędzie się ta impreza i na jakiej zasadach? 
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Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− w odpowiedzi wyjaśnił, że wszystko wskazuje na to , że odbędzie się III edycja ART Pikniku,  

− odbyło się spotkanie z pomysłodawcą Panem Rafałem Staniszewskim oraz Panią Aleksandrowicz, 

która powołała fundację w celu zebrania dodatkowych środków, 

− nadmienił, że za imprezę i finanse odpowiada SAPiK, 

− dodał, że jeśli w/w fundacja uzbiera pieniądze, być może odbędą się jeszcze inne eventy, 

− poziom finansowania w/w imprezy ustalono na około 160 tys. zł, jest to duża i trudna logistycznie  

do przeprowadzenia impreza, ale wszystko zmierza ku dobremu. 

 

Małgorzata Kuszmar Zast ępca Przewodnicz ącego Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego: 

− w imieniu mieszkańców osiedla Wodociągowa i Narutowicza podziękowała Burmistrzom za realizację 

inwestycji sprzed roku –  wybudowanie pięknego boiska sportowego. 

 

Jacek Pawłowicz Radny:  

− zapytał o celowość wydatkowania pieniędzy na programy samorządowe, które powinno się nazywać 

programami propagandowymi, 

− uważa, że czas przestać promować pomysły Burmistrza za pieniądze podatników. 

  

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− ad vocem wyjaśnił, że programy samorządowe są miejscem, gdzie informuje się mieszkańców o pracy 

organu wykonawczego, Miasta i Burmistrza, 

− dodał, że Burmistrz ma prawo i obowiązek , żeby takie programy prowadzić, inne osoby uczestniczące 

w procesie wykonawczym również mogą się w nich pojawiać, często pojawia się np. Burmistrz Daniel 

Rak,  

− nadmienił, że poziom wypowiedzi radnego Jacka Pawłowicza, odnośnie promowania Burmistrza  

w mediach jest bardzo niski i w związku z powyższym nie będzie polemizował z przedmówcą.  

 

Jacek Pawłowicz Radny:  

− zacytował wypowiedź Burmistrza w jednym z programów samorządowych, odnośnie sesji budżetowej, 

na której Burmistrz powiedział o zażenowaniu złym przygotowaniem radnych opozycyjnych, którzy nie 

potrafili obronić żadnego ze swoich pomysłów,  

− dodał, że w dalszej wypowiedzi Burmistrz stwierdził, że budżet jest bardzo dobry, uchwalony 

większością radnych PO i jednego radnego niezależnego, a opozycja była przeciwko, co trudno 

wytłumaczyć; potem Burmistrz dodał, że młodzi radni mogą błądzić i nie wiedzieć o czym mówią  

i dopóki się nie dowiedzą, nie powinni się wypowiadać, 

− twierdzi, że czas aby Burmistrz przestał się wypowiadać w programach propagandowych. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− poinformował przedmówcę, że całkowicie podpisuje się pod wszystkimi swoimi wypowiedziami  

w emitowanych programach samorządowych. 
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Krzysztof Zawada Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki: 

− proponuje i wnioskuje, aby opozycja zaczęła uczestniczyć w posiedzeniach Komisjach Budżetowo-

Ekonomicznej. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− uważa, że radni otrzymują pieniądze za pełnienie swojej funkcji i w związku z tym mogą uczestniczyć 

w posiedzeniach zwoływanych po południu, a nie w czasie godzin pracy, 

− w odniesieniu do słów Burmistrza, który twierdzi, że ma obowiązek mówić o sprawach miasta - 

programy samorządowe opłacane są z pieniędzy podatników, a burmistrz w nich obraża lub insynuuje 

że opozycja czegoś nie potrafi,  

− poinformował, że jeden z mieszkańców złożył do prokuratury doniesienie dotyczące problemu 

finansowania programów samorządowych Burmistrza, 

− proponuje, aby Burmistrz sam ze swoich pieniędzy finansował programy samorządowe. 

 

Krzysztof Zawada Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki: 

− poinformował, że jemu pasują posiedzenia zwołane po południu, ale musi dostosować się do innych 

radnych, którym nie pasuje taka pora dnia; dieta rekompensuje radnym czas poświęcony na prace  

w Komisjach. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− przypomniała, że na posiedzeniach Komisji uczestniczą również osoby spoza Rady Miasta, 

pracownicy Urzędu Miasta i trzeba wypracować konsensus w tej sprawie. 

 

Marcin Bedka Radny: 

− podał przykład pracy Rady Miasta w szczecineckim Powiecie.  

 

Małgorzata Goli ńska Radna: 

− stwierdziła, że nie lubi przepychanek słownych i wycieczek personalnych, 

− każdemu zdarza się nieobecność radnego na Komisji, zarówno opozycji jak i członkom PO, 

− zauważyła, że tylko Komisja Budżetowo-Ekonomiczna ma problem z ustaleniem czasu pracy, 

− proponuje, by Komisja spotykała się w czwartek po południu. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− wyjaśniła, że wiele innych Komisji spotyka się w czwartki, 

− Biuro Rady Miasta ustala przed sesją spotkania wszystkich Komisji, a niektórzy Radni są jednocześnie 

członkami dwóch Komisji, 

− przekaże sugestię Przewodniczącemu Jerzemu Kani. 

 

Jacek Lesiuk Radny: 

− nie rozumie stanowiska radnego Jacka Pawłowicza, dlaczego radny nie chce, aby Burmistrz 

przekazywał informacje mieszkańcom w programach samorządowych. 
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Krzysztof Zawada Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki: 

− ad vocem wypowiedzi radnej Małgorzaty Golińskiej wyjaśnił, że również nie lubi przepychanek 

słownych, 

− zauważył, że w/w przepychanki zapoczątkował radny Marcin Bedka, który zarzucił radnym, że nie 

uczestniczą oni w Komisjach wyjazdowych. 

  

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− proponuje zakończenie dyskusji. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− odniósł się do porozumienia Burmistrza z KRONOSPAN – firma będzie miała wybudowany parking  

i bocznicę kolejową, 

− zapytał Burmistrza, czy zapoznał się z protokołami pokontrolnymi WIOŚ, oczekuje, aby Burmistrz 

poinformował wszystkich o w/w raporcie. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− poinformował przedmówcę, że nie widzi związku między protokołem WIOŚ a parkingiem, prosi 

radnego Jacka Pawłowicza, aby wyjaśnił, o co mu chodzi. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− uważa, że Burmistrz przeznacza z budżetu miasta pieniądze na wsparcie firmy, 

− odczytał fragment raportu pokontrolnego WIOŚ z 2014 roku dotyczący pomiarów z emitora suszarni 

wiórów; zgodnie z raportem emisja pyłów zawieszonych, formaldehydu, amoniaku wykazuje 

przekroczenie, 

− dodał, że Spółka nie zrealizowała montażu instalacji transportu granulatu i odsortu, który miał być 

wykonany w 2012 roku; raport wykazał również przekroczenie emisji gazu, 

− w związku z powyższym zapytał, czy Burmistrz wie co się dzieje na terenie KRONOSPANU i dlaczego 

Burmistrz tak mocno wspiera ten zakład. 

 

Radny Krzysztof Zawada opuścił Sesję Rady Miasta. 

Stan radnych: 16 osób. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− uważa, że słowa przedmówcy odczytane z raportu są wyrwane z kontekstu, jeśli opozycja uważa,  

że firma nie spełnia kryteriów, należy to zgłosić do Urzędu Marszałkowskiego;  

− dodał, że decyzje emisyjne były zachowane; firma dostała pozwolenie zintegrowane, z którego się 

wywiązuje, 

− odnośnie parkingu wyjaśnił, że nie jest on przeznaczony dla pracowników KRONOSPANU; 

zaplanowano tę inwestycje z przeznaczeniem dla pracowników klastra meblowego, który ma powstać 

na tym terenie; produkcja mebli ma ruszyć w 2016 roku; nadmienił, że trwają dyskusje nad inwestycją 

na terenie Jar Pol, 
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− dodał, że klaster meblowy jest obecnie najbardziej wiarygodnym punktem powstawania miejsc pracy, 

− cieszy się, że nowe miejsca pracy powstają w innych szczecineckich małych lub większych firmach,  

− uważa, że radny Jacek Pawłowicz kłamie twierdząc, że nic się nie zmienia w tej sferze, 

− dodał, że zależy mu na tym, aby firma KRONO była jak najmniej uciążliwa dla środowiska, 

− odnośnie sprawy zmniejszenia uciążliwości, stwierdził, że nie można zmniejszyć emisji na suszarni 

płyty wiórowej bez założenia filtra, 

− nadmienił, że po ostatnich targach Hausmesse, Pan Kaindl zlecił zrobić projekt filtra UTBS  

dla KRONOSPANU i jest to bardzo dobra wiadomość, ponieważ dzięki temu zmniejszy się  

do minimum uciążliwość pylenia; dodał, że KRONO posiada jeszcze jeden emitor, którego uciążliwość 

jest niezadowalająca, ważnym jest zainstalowanie filtra na suszarni wiórowej, by zmniejszyć przykry 

zapach, 

− uważa, że winę za zaistniałą sytuację ponosi Komisja Europejska, która do chwili obecnej  

nie zatwierdziła BAT-ów, czyli najlepszych dostępnych technik, które określają „widełki” emisji pyłów  

w poszczególnych przedsiębiorstwach w Polsce. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− uważa, że wypowiedzi Burmistrza nie zmieniają się od 4, czy 6 lat i wypowiada się on jak rzecznik  

w/w firmy, 

− myśli, że pylenie ma tendencje wzrostową; czy Burmistrz jako lekarz zdaje sobie sprawę, jak wpływa 

na zdrowie wdychanie pyłów, jakim jest zagrożeniem, 

− zapytał, czy Burmistrz wie, że spalane są kleje w piecach przeznaczonych na spalanie biomasy, 

sytuacja jest nieciekawa, 

− złoży wniosek, aby Komisja Ochrony Środowiska zajęła się raportami WIOŚ, 

− zapytał dlaczego montaż instalacji transportu granulatu i odsortu nie został wykonany, mimo,  

że termin wykonania minął w 2012, a umowa Burmistrza z KRONO w tym temacie została podpisana. 

 

 Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− twierdzi, że nie pamięta, aby podpisywał porozumienie dotyczące instalacji transportu granulatu  

i odsortu, 

− uważa, że jeśli nie zostało to wykonane, zapewne jest jakieś wytłumaczenie, ale są to pytania  

do rzecznika KRONO, 

− uważa, że radny Jacek Pawłowicz kłamie, mówiąc, że nic się nie zmieniło na przestrzeni kilku lat, 

ponieważ z raportów wynika, że emisja pyłu PM10 i formaldehydu ma tendencję malejącą, co jest 

wynikiem założenia elektrofiltru na MDF-ie, 

− nadmienił, że nie tylko KRONOSPAN emituje pył PM10, natomiast benzoapirenu zakład w ogóle  

nie emituje, ale dla opozycji są to informacje niewygodne.  

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− uważa, że Burmistrz oszukuje mieszkańców; powinien przyznać, że występują uciążliwości ze strony 

KRONO, które trzeba rozwiązać. 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− wyjaśniła radnemu Jackowi Pawłowiczowi, że Burmistrz nie jest członkiem Komisji Europejskiej,  

w związku z czym nie od niego zależy, czy BAT-y będą wprowadzone. 

 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− uważa, że firma KRONO powinna zrobić ukłon w stronę mieszkańców i zrobić wszystko, aby żyło nam 

się zdrowiej. 

 

Ad.14. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− ze względu na brak dalszych wniosków i uwag stwierdziła wyczerpanie porządku obrad. 

− zamknęła Sesję Rady Miasta Szczecinek. 

 

Obrady Sesji Rady Miasta zako ńczono o godz. 12.00.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

        Protokołowała:                                                                                      Przewodnicząca Rady Miasta: 

 

    Katarzyna Mołczun                      Katarzyna Dudź 


